
  
Juni 2024. 

10- dages forespørgsel vedr. forpligtelsen til at være 

uddannelsessted for SOSU-elever og sygeplejestuderende.  

Ældreområdet står i de kommende år med et stort problem i forhold til at få tilstrækkeligt uddannet 

personale til vores velfærdsområder. Det er derfor af stor betydning, at alle tager ansvar for - og er 

forpligtiget på at være uddannelsessteder for både elever og studerende, da hele branchen i høj grad 

har brug for uddannet personale. 

Aarhus kommune har generelt et godt ry for at være et godt uddannelsessted for både studerende og 

elever. 

Vi er bekendt med, at Aarhus Kommune har en såkaldt koncerngodkendelse i forhold til at være 

uddannelsessted. 

I Socialdemokratiet og Det Konservative Folkeparti er vi også vidende om, at flere private 

plejehjem ikke tager forpligtigelse på sig med at være praktiksted for elever. 

Og set i lyset af, at vi skal have flere til at gennemføre uddannelserne de kommende år, er det 

vigtigt, at alle aktører spiller aktivt ind og er med til at løfte opgaven med at uddanne medarbejdere 

indenfor velfærdsområderne. 

Vi har kendskab til, at Bøgeskovhus er uddannelsessted for SOSU-elever, og gør det godt, men det 

gælder ikke for alle plejehjem, der ikke er kommunale.  

Vi er også bekendt med, at der i Fortegårdens driftsaftale står, at de er forpligtiget til at have SOSU-

elever. De har kun hjælperelever og ikke assistentelever, hvilket de ellers gerne ville have.  

Vi ønsker svar på følgende spørgsmål:   

1. Når vi ser samlet på alle plejehjem i kommunen, private, selvejende, friplejehjem, 

offentlig/privat samarbejde, hvor mange er så godkendte som praktiksteder for elever og 

studerende? 

2. Hvad er rådmandens holdning til, at de private ikke tager forpligtigelsen på sig med at 

uddanne de medarbejdere, vi kommer til at mangle fremover? 



3. Hvor mange plejehjem har en driftsaftale med kommunen, hvori der er krav om at være 

praktiksted for elever? 

4. Hvorfor har man valgt at Fortegården ikke må uddanne SOSU-assistenter, som de ellers 

gerne vil? 

5. Hvor mange elever/studerende vurderer MSO de private plejehjem kunne være med til at 

uddanne, hvis alle var godkendte, og der var en driftsaftale med en 

uddannelsesforpligtigelse?  

6. Er der kontinuerligt elever og studerende på alle de kommunale plejehjem? Hvis ikke - 

hvorfor? 

Med venlig hilsen 
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